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P R O T O K Ó Ł Nr XXII/2012 

z obrad XXII, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 22 czerwca 2012 roku. 

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
30

. 

Przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Henryk Kania 

 

W obradach uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Skarbnik Gminy, 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektora MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik ZMK, 

Sołtysi, 

Mieszkańcy, 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

5. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

6. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

7. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

8. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

9. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

10. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 

Rolnictwa – 8. 

11. Opinia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i 

Integracji Europejskiej - 4. 

12. Uchwałę Nr 125/XXII/2012 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w Starej Gorzelni przy ul. Mostowej. 

13. Uchwałę Nr 126/XXII/2012 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w Blachowni przy ul. Klonowej.  

14. Uchwałę Nr 127/XXII/2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 

29 położonego przy ul. Ks. M. Kubowicza 5 w Blachowni w trybie przetargowym wraz z 

oddaniem udziału w użytkowaniu wieczystym gruntu. 

15. Uchwałę Nr 128/XXII/2012 w sprawie podziału gminy Blachownia na sektory.  

16. Uchwałę Nr 129/XXII/2012 zmieniającą uchwałę Nr 294/LIV/210 z dnia 27 października 

2010 roku w sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla przedszkoli 

niepublicznych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 

prawne lub fizyczne na terenie Gminy Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania.  

17. Uchwałę Nr 130/XXII/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2012. 

18. Uchwałę Nr 131/XXII/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

19. Uchwałę Nr 132/XXII/2012 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 

Blachownia.  
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20. Stanowisko Nr 9/XXII/2012 w sprawie wniosku Edwarda Hucz o przeprowadzenie czynności 

kontrolnych przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Blachowni. 

21. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XXI. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w Starej Gorzelni przy ul. Mostowej. 

9. Podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w Blachowni przy ul. Klonowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 29 

położonego przy ul. Ks. M. Kubowicza 5 w Blachowni w trybie przetargowym wraz 

z oddaniem udziału w użytkowaniu wieczystym gruntu.. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Blachownia na sektory. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 294/LIV/210 z dnia 27 października 2010 roku w 

sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz 

innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gminy Blachownia, a także trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na 

rok 2012. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 

Blachownia. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania otwierając obrady Sesji przywitał Radnych,  

P. Burmistrz, Kierowników Referatów, Dyrektorów, Sołtysów i wszystkich przybyłych gości.  

 

Ad pkt. 2. 

Radna Edyta Mandryk złożyła wniosek o zmianę porządku obrad poprzez: 

1. Przesunięcie na następną sesję podjęcia uchwały w sprawie podziału gminy Blachownia 

na sektory, ponieważ Radni mieli za mało czasu na przeanalizowanie problemu, który 

na posiedzeniu Komisji budził wiele kontrowersji. 

2. Przesunięcie na wrześniową sesję podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

294/LIV/210 z dnia 27 października 2010 roku w sprawie określenia trybu udzielenia 

i rozliczenia dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gminy 

Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, ponieważ 

nie rozpatrzono możliwości przyznania dotacji w innej wysokości.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania poddał pod głosowanie pierwszy wniosek Radnej 

Edyty Mandryk w sprawie przesunięcie na następną sesję podjęcia uchwały dotyczącej podziału 

gminy Blachownia na sektory. 
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Wynik głosowania: 5 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Wniosek został odrzucony. 

Na sali 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania poddał pod głosowanie drugi wniosek Radnej 

Edyty Mandryk w sprawie przesunięcie na wrześniową sesję podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr 294/LIV/210 z dnia 27 października 2010 roku w sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia 

dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gminy Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania, ponieważ nie rozpatrzono możliwości przyznania dotacji w innej 

wysokości.  

Wynik głosowania: 5 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Wniosek został odrzucony. 

Na sali 13 radnych. 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecności radnych: Sławomira 

Liska, który ze względu na obowiązki służbowe nie może uczestniczyć w sesji oraz nieobecności 

Macieja Ryś na sesji i posiedzeniu Komisji Oświaty ze względu na obowiązki służbowe (dyżury 24 

godzinne). 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek prosił o usprawiedliwienie nieobecności Radnej Ireny 

Popczyk na posiedzeniu Komisji Budżet w dniu 20.06.2012 r.  z powodu spraw rodzinnych. 

Nieobecność Radnego została usprawiedliwiona jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem XXI Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni z dnia 30 maja 2012 roku i stwierdziła, że protokół rzetelnie odzwierciedla 

przebieg obrad prosiła o jego przyjęcie. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

 Radny Andrzej Cierpiał. 

 Radna Bożena Forma. 

 Radny Jerzy Zdunek. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachowni – Anetta Ujma poinformowała, że w okresie międzysesyjnym od 31 maja 

2012 do 21 czerwca 2012 roku wykonano następujące zadania: 

 

1. Wszczęto 3 postępowania w sprawie podziałów i rozgraniczenia nieruchomości. 

2. Wydano decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. 

3. Przygotowano trzy projekty uchwał na sprzedaż: 

- lokalu mieszkalnego nr 29 przy ul. Kubowicza 5, 

- nieruchomości przy ul. Klonowej 

- oraz 4 nieruchomości przy ul. Mostowej w Starej Gorzelni. 
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4. Wydano 10 decyzji o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców lokali komunalnych 

i właścicieli mieszkań komunalnych, oraz  najemców i właścicieli mieszkań spółdzielczych. 

5. Skompletowano 25 wniosków i przeprowadzano 20 wywiadów środowiskowych dot. przyznania 

dodatków mieszkaniowych. 

6. Wydano 25 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

7. Skompletowano 40 wniosków do przekazania urbaniście celem opracowania projektów decyzji 

o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

8. Przeprowadzono kontrolę w budynkach mieszkalnych osób, które ubiegają się o przyznanie 

dofinansowanie do modernizacji systemów grzewczych. Spełnione zostały warunki określone w 

regulaminie dofinansowania. Sporządzono umowę na dofinasowanie. 

9. Opróżniono dwukrotnie pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów.  

10. Wydano 4 decyzje na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

11. Wydano  2  decyzje na zjazd z posesji na gminne drogi publiczne, 

12. Wydano 3  decyzje na umieszczenie urządzeń w pasie drogowym, 

13. W dniu 06 czerwca 2012 r. dokonany został  odbiór robót na ul. Łąkowej  i ul. Prostej 

w Wyrazowie. 

14. W dniu 14 czerwca 2012 r. został przekazany plac budowy na remont ul. Bema 

i Wspólnej w Blachowni – trwają prace przy ul. Bema. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo 

Usługowo Handlowe „Domax” z Boronowa. 

15. Wyłoniony został Wykonawca na remont ulicy Klonowej.  

16. Trwają prace przy wykonywaniu remontu chodników przy ul. Sportowej, Bankowej,  parkingu 

przy Placu Konstytucji oraz drogi prowadzącej do cmentarza przy ulicy Cmentarnej 

w Blachowni. Roboty będą trwały do 30 sierpnia 2012 r. 

17. Przy okazji remontu chodnika w ul. Sportowej zostały przestawione i wymienione słupy 

oświetleniowe, które umieszczone były w chodniku. 

18. 22 czerwca 2012 r. zaplanowany jest odbiór kanału sanitarnego w ul. Konopnickiej i Dworcowej. 

19. Podpisana została umowa z Zakładem Usługowo Handlowym „Hydrogaz” na odtworzenie kanału 

deszczowego  w ulicy Dworcowej 

20. Trwają prace przy remoncie ul. Leśnej.  

21. Naprawiono nawierzchnię na parkingu przy USC. 

22. Rozpoczęto  montaż placu zabaw w Wyrazowie. 

23. Dokonano 8 wymeldowań z pobytu stałego i 24 zameldowań na pobyt stały. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma złożyła podziękowania za pomoc w organizacji obchodów 

„45- lecia Nadania Praw Miejskich”. 

 

Ad pkt. 7 Interpelacje: 

Radna Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

 Zapytała dlaczego na stronie BIP nie ma Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego wraz z załącznikami. 

 Zapytała dlaczego na stronie BIP Urzędu nie zostały opublikowane wszystkie zarządzenia 

Burmistrza Blachowni. 

 Czy były podpisane umowy z firmami i osobami prywatnymi, które sprzedawały artykuły, 

świadczyły usługi na obchodach 45 - lecia Blachowni, które atrakcje na obchodach były 

nieodpłatne dla dzieci? Prosiła o przygotowanie rozliczenia imprezy na posiedzenie Komisji 

Budżetu dotyczącego promocji Gminy. 

 Czy zostały podjęte działania w sprawie zniszczonego mostku nad stawem? 

 Czy zostały podjęte działania w sprawie usytuowania znaku zakazu zatrzymywania 

w zatoczce przy kościele? 
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 Prosiła o poprawienie ułożenia kostki brukowej na chodniku w pobliżu „Biedronki.”  

 Został ogłoszony konkurs na „Najładniejszy Balkon i ogródek” nie można otworzyć pliku 

z regulaminem i deklaracją uczestnictwa w konkursie, co jest tego przyczyną? 

 Dlaczego na słupach ogłoszeniowych nie rozwieszono ogłoszeń w sprawie sprzedaży 

mieszkań komunalnych po preferencyjnych cenach? 

 Dlaczego informacje o obchodach 45 – lecia „Nadania praw miejskich” ukazały się dopiero 

tydzień przed obchodami? Wielu ludzi miało pretensje, że nie wiedziało o organizowanych 

uroczystościach. Czy taka impreza nie powinna być reklamowana dużo wcześniej np. 

w „Wiadomościach z Ratusza”? 

 Proszę zwrócić uwagę na zapadnięte kanały sanitarne przy ul. Cmentarnej, jeden został 

naprawiony, zostały dwa na wysokości sklepu spożywczego? 

 Czy istnieje możliwość pobrania materiałów promocyjnych naszej gminy przez radnych 

w celu promowania naszego miasta wśród mieszkańców oraz w innych gminach? 

 Czy wykonanie nowych nawierzchni na drogach gminnych ogranicza możliwość budowy 

przyłączy kanalizacji sanitarnej oraz prowadzenie innych prac w pasie drogi? Jeżeli tak to na 

jaki okres? 

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelację w sprawie: 

 Oznakowania poziomego ścieżki rowerowej przy ul. Sienkiewicza? 

 Wymiany wodociągu azbestowego w ul. Leśnej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 Zajęcia stanowiska przez Radę Miejską w Blachowni w sprawie szpitala w Blachowni 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie: 

 Po raz kolejny złożył interpelację w sprawie naprawy chodnika przy ul. Cmentarnej po stronie 

ogródków działkowych, która nie został zrealizowana.  

Stwierdził, że naprawa chodnika po stronie lasu komunalnego została źle wykonana. 

W związku z tym wnioskował o egzekwowanie przez nadzór inwestorski właściwej, jakości 

wykonywanych usług od wykonawców robót.  

Poszerzył swoją interpelację o wykonanie przejścia dla pieszych na wysokości bramy cmentarza 

z odpowiednim oznakowaniem pionowym.  

Ponownie prosił o realizację interpelacji w sprawie oczyszczenia studzienki i uzyskanie 

przepustowości wód w kanale burzowym w ul. Sportowej (w kierunku ul. Kubowicza), która 

nie została zrealizowana a prace przy remoncie chodnika zostały zakończone. 

 Stwierdził, że stan chodników jest zagrożeniem dla bezpieczeństwa mieszkańców osiedla i gminy. 

Jako radni z tego terenu złożyli projekt przebudowy infrastruktury drogowej osiedla na całą 

kadencję uwzględniając w niej remont i modernizację chodników. Jest to zadanie, które musi być 

rozłożone w czasie z uwagi na ograniczone możliwości finansowe.  

Zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości skrócenia okresu realizacji remontu chodników 

jeszcze w tym roku budżetowym ze względu na zły stan chodników, które grożą wypadkami. 

Zaproponował przeznaczenie na ten cel środków finansowych ze sprzedaży mieszka na rzecz 

lokatorów. Środki nie były uwzględnione w budżecie a będą zwiększały dochody Gminy w II 

półroczu roku budżetowego. Uważa, że będą kolejne oszczędności uzyskane przy realizacji innych 

zadań. 

 Złożył wniosek w sprawie opracowywania materiałów informacyjnych związanych z realizacją 

corocznych lub kadencyjnych zadań budżetowych, które będą zawierały: 

a. najważniejsze dane analityczne budżetu po stronie dochodów i wydatków wraz 

z częścią opisową w postaci charakterystyki realizowanych zadań w formie uproszczonej. 

Informacja służyłaby celom dokumentacyjnym dla teraźniejszych i przyszłych pokoleń. 
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b. dokumentację fotograficzną, co w danym roku lub kadencji zostało wykonane. 

Potwierdzone dokumentami źródłowymi.  

Zaproponował, aby każdy z Referatów Urzędu z udziałem przewodniczących Komisji 

Rady Miejskiej po zakończeniu roku budżetowego opracował krótkie sprawozdanie, 

raport z realizacji zadań w kontekście danych analitycznych najbardziej istotnych działów 

klasyfikacji budżetowej. 

Materiały byłyby gotowym źródłem informacji do opracowań książkowych związanych z 

historią gminy.  

Radna Bożena Forma – złożyła interpelację w sprawie: 

 Procedury wykonania przyłączeń do sieci kanalizacyjnej ulic Wspólnej i Bema (interpelacja w 

załączeniu do protokołu). 

 Odpływu wód deszczowych na ulicy Bema (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 Remontu ul. Złotej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 Rozpowszechnienia informacji o jednym z najgroźniejszych gatunków roślin inwazyjnych – 

barszczu Sosnowskiego (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa - Jerzy Zdunek nawiązał do interpelacji Radnej Edyty Mandryk w sprawie 

przygotowanie wyliczenia imprezy „45- lecia Blachowni” na posiedzenie Komisji i zwrócił uwagę, że 

za materiały na posiedzenia Komisji odpowiedzialni są Przewodniczący Komisji. 

 

Ad pkt 8. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 23 Komisji w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczącej sprzedaży nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w Starej 

Gorzelni przy ul. Mostowej. 

 

Uchwała Nr 125/XXII/2012 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w Starej Gorzelni przy ul. Mostowej została podjęta jednogłośnie – 13 

głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt 9. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 24 Komisji w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczącej przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

w Blachowni przy ul. Klonowej. 

 

Uchwała Nr 126/XXII/2012 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w Blachowni przy ul. Klonowej została podjęta jednogłośnie – 13 głosów 

„za”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 10. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 25 Komisji w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 29 położonego przy ul. Ks. 
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M. Kubowicza 5 w Blachowni w trybie przetargowym wraz z oddaniem udziału w użytkowaniu 

wieczystym gruntu. 

 

Uchwała Nr 127/XXII/2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 29 

położonego przy ul. Ks. M. Kubowicza 5 w Blachowni w trybie przetargowym wraz z oddaniem 

udziału w użytkowaniu wieczystym gruntu została podjęta większością głosów – 12 głosów „za”, ·1 

głos „wstrzymuję się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 11. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Nieruchomości i Ochrony Środowiska Wiesław 

Włodawiec przedstawił uzasadnienia do projektu uchwały: 

W związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada gminy 

liczącej ponad 10 000 mieszkańców może podjąć uchwałę, stanowiąca akt prawa miejscowego, 

o podziale obszaru gminy na sektory (art. 6d ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, Dz. U. z 2012r, Nr 391 z późn. zm.). W przypadku podziału gminy na sektory należy wziąć 

pod uwagę liczbę mieszkańców, gęstość zaludnienia na danym terenie oraz obszar możliwy do obsługi 

przez jednego przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości. 

Do I sektora zostały zaliczone Ostrowy, Brzózka, Wyrazów oraz część osiedla 

w Blachowni, co daje 4 778 mieszkańców. Natomiast pozostała część gminy o liczbie mieszkańców 8 

242 zaliczona jest do sektora II. Przedsiębiorcy, którzy będą brać udział 

w przetargach będą mieć do wyboru I sektor o mniejszej liczbie mieszkańców, ale za to położony w 

skupisku bądź większy teren sektora II i większej liczbie mieszkańców. 

Liczba mieszkańców miasta i gminy Blachownia, na dzień 11.04.2012 roku wynosiła 13 020 

mieszkańców.  

 W celu zapewnienia konkurencji na rynku odbierania odpadów komunalnych zasadnym 

dokonanie jest podziału gminy Blachownia na sektory. Zaproponowany podział umożliwi 

wystartowanie w przetargach na odbiór odpadów komunalnych firmom, a ponadto w przypadku 

odstąpienia przez jedną firmę z obsługi sektora, daje możliwość przejęcia tego zadania przez firmę 

obsługującą drugi sektor.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Wiesława Gmyrek zapytała, czy wszyscy mieszkańcy będą płacić jedną kwotę za wywóz 

odpadów? 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec poinformował, że na tą chwilę nie można stwierdzić czy 

opłaty będą jednakowe, ponieważ mogą być różne koszty obsługi sektorów 

i może to mieć wpływ na kwotę za wywóz odpadów. Koszty wywozu mogą być różne w sektorach, 

ponieważ nie wiadomo czy w przetargu na poszczególne sektory uzyskamy tą samą cenę. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania stwierdził, że podjęcie uchwały w sprawie podziału na sektory 

nie rozwiązuje problemu finansowego.  

Radna Bożena Forma zapytała, czy Gmina będzie dopłacała do tego żeby ujednolić koszty dla 

mieszkańców? 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że będzie to zależało od rady jak rada się 

w tej kwestii wypowie tak organ wykonawczy postąpi.  

Radna Edyta Mandryk nawiązała do swojego wniosku o przesunięcie na następną sesję podjęcia 

uchwały w tej sprawie i stwierdziła, że wniosek był zasadny, ponieważ jest to problem, nad którym 

trzeba się zastanowić. Uważa, że nie należy rozgraniczać mieszkańców żeby jedni płacili więcej a 

drudzy mniej. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania uważa, że rada powinna wypracować takie stanowisko, żeby 

zadowolić mieszkańców. 

Radna Edyta Mandryk zapytała, czy rada jest zobowiązana podjąć uchwałę w sprawie podziału 

na sektory? 
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Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec odpowiedział, że zgodnie z ustawą rada może podjąć 

uchwałę. 

Radna Edyta Mandryk zapytała, czy przy opłatach będzie brane pod uwagę miejsce zamieszkania, 

czy zameldowania? 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec wyjaśnił, że opłaty będą naliczane na podstawie deklaracji 

złożonych przez mieszkańców. 

Radna Edyta Mandryk zapytała, czy pojemniki będą stały na posesjach, czy przy drodze? 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec odpowiedział, że na posesjach.  

Radny Marek Kułakowski uważa, że powinien być tylko jeden sektor, ponieważ opłata za śmieci 

powinna być jednakowa. Przetargi nie mogą zagwarantować jednej ceny. Zapytał, czy rada może 

ustalić jedna cenę dla wszystkich mieszkańców? 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec wyjaśnił, że opłata będzie ustalona na jednego mieszkańca 

uchwałą rady.  

Radny Marek Kułakowski zapytał, w jaki sposób gmina będzie sprawdzać ilość wywiezionych przez 

firmy odpadów od mieszkańców? Uważa, że może zdarzyć się sytuacja, że firmy będą wywoziły 

odpady np. z lasów i zawyżały opłaty.  

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec poinformował, że będzie ewidencjonowana ilość 

wywiezionych odpadów. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma stwierdziła, że obecnie za wywóz odpadów z dzikich wysypisk 

koszty ponosi gmina i to się nie zmieni.  

Dwa sektory umożliwią lepszy nadzór. Uchwałą podziału na dwa sektory rozpoczynamy program 

gospodarki śmieciowej. Wszystkie problemy, które są poruszane na sesji będą rozważane przy 

podejmowaniu kolejnych uchwał. Ustawa „śmieciowa” ma na celu między innymi likwidacje dzikich 

wysypisk. Wprowadzenie opłaty od mieszkańca spowoduje, że nie będzie wywozu śmieci na dzikie 

wysypiska. Radni będą ustalać kwotę wywozu dla mieszkańca. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania dodał, że cena będzie za osobę a każda rodzina zapłaci 

w zależności od ilości osób w rodzinie. 

Radny Marek Kułakowski prosił o wyjaśnienie, jeżeli w przetargu osiągniemy różne ceny to czy 

będzie możliwość wyrównania ceny dla mieszkańców? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że tak. 

Radny Marek Kułakowski poinformował, że rozmawiał w tej sprawie z P. Jerzym Ziora Dyrektorem 

Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Marszałkowskiego, który stoi na stanowisku, że małe gminy 

nie powinny dzielić się na sektory, ponieważ może to mieć wpływ na zróżnicowanie opłat dla 

mieszkańców. 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec wyjaśnił, że intencja projektu podziału na sektory jest to, 

że jeżeli wykonawca nie będzie wykonywał należycie swoich obowiązków to wówczas będzie 

możliwość zamiany wykonawcy i przeniesienia do sektora drugiego.  

Radny Marek Kułakowski stwierdził, że jeżeli firma nie wykonuje należycie swoich obowiązków to 

ponosi za to kary. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania zamknął dyskusje i prosił o odczytanie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 26 Komisji w sprawie podjęcia 

dotyczącej podziału gminy Blachownia na sektory.  

 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał, czy obliguje radę termin podjęcia uchwały i ewentualnie, do 

kiedy? 

 

Kierownik Referatu Wiesław Włodawiec odpowiedział, że nie ma określonego terminu. Jesteśmy 

przed zatwierdzeniem wojewódzkiego programu gospodarki odpadami, który powinien być 

uchwalony do 30 czerwca. Rada w tym temacie musi podjąć szereg uchwał i należy tą procedurę 

rozpocząć. 

 

Uchwała Nr 128/XXII/2012 w sprawie podziału gminy Blachownia na sektory została podjęta 

większością głosów w stosunku: 8 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 12. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy odczytał pozytywną opinię nr 1 Komisji w 

sprawie podjęcia uchwały zmieniającą uchwałę Nr 294/LIV/210 z dnia 27 października 2010 roku w 

sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gminy 

Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut poinformował, Komisja opinią nr 29 nie rozstrzygnęła 

o celowości podjęcia uchwały w sprawie podjęcia uchwały zmieniającą uchwałę Nr 294/LIV/210 z 

dnia 27 października 2010 roku w sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla 

przedszkoli niepublicznych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 

prawne lub fizyczne na terenie Gminy Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli:  

Radna Edyta Mandryk apelowała do Radnych „Bardzo proszę wszystkich kolegów i koleżanki, aby 

odrzucili uchwałę w proponowanej formie, ponieważ nie jest ona korzystna dla naszej gminy. Dotacje 

na poziomie 40% spowodują, że nie będą w naszej gminie rozwijać się prywatne przedszkola, co 

niewątpliwie w dłuższej perspektywie wpłynie niekorzystnie na poziom rozwoju naszych dzieci. Już 

teraz widać różnicę w przygotowaniu dzieci, które uczęszczają do przedszkoli prywatnych, a dzieci, 

które uczęszczają do przedszkoli publicznych.  

Osobiście mogę to potwierdzić, ponieważ mam porównanie. Proszę także wziąć pod uwagę, że dotacja 

na każde dziecko nie jest aktem łaski, tylko się po prostu należy. To są nasze pieniądze. Czemu koszty 

utrzymania dzieci w przedszkolu publicznym mają być rekompensowane w wyższym stopniu? Czy 

dzieci uczęszczające do przedszkoli prywatnych muszą być ukarane tylko, dlatego, że ich rodzice 

dokonali wyboru innego niż by chcieli urzędnicy?  

Jeżeli uważacie Państwo, że koszty utrzymania przedszkolaków są za wysokie, to zredukujmy dotacje 

dla przedszkoli publicznych i zobaczymy czy się utrzymają? Myślę, że miałyby z tym wielki problem. 

Dlatego proszę, wykorzystajmy szanse bycia gmina nowoczesną, otwartą na potrzeby dzieci i ich 

rodziców. Gminą nie tylko modernizującą swoją infrastrukturę, ale także inwestującą w rozwój i 

edukację dzieci.  

Dlatego proszę, wykorzystajmy swoją szansę bycia przyjaznym rodzicom, chociaż w takim małym 

stopniu.” 

https://www.google.pl/search?hl=pl&client=firefox-a&hs=5Pl&rls=org.mozilla:pl:official&channel=np&sa=X&ei=_Xn1T8vSEYaWswbew6G1BQ&ved=0CGMQvwUoAQ&q=wojew%C3%B3dzki+program+gospodarki+odpadami&spell=1&biw=1440&bih=718


 

10  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek odniósł się do wypowiedzi Radnej Edyty Mandryk 

stwierdził, że Przedszkole „Zielone Sowy” otrzymało od gminy około 120 tyś. zł w ciągu dwóch lat. 

Uważa, że nie jest to mała kwota? Z wyliczeń wynika, że na jednego ucznia przypada 477 zł (40 % od 

średniej kwoty przypadającej na jednego ucznia plus 290 zł), czyli kwota wyższą niż przypada na 

jednego ucznia w publicznym przedszkolu. 

 

Uchwała Nr 129/XXII/2012 zmieniającą uchwałę Nr 294/LIV/210 z dnia 27 października 2010 roku 

w sprawie określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gminy 

Blachownia, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania została podjęta 

większością głosów w stosunku; 8 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 1głos „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 13. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 27 Komisji w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na rok 2012. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy odczytał pozytywną opinię nr 2 Komisji 

w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2012. 

 

Uchwała Nr 130/XXII/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2012 została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

Ad pkt. 14. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut odczytał pozytywną opinię nr 28 Komisji w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczącej zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy odczytał pozytywną opinię nr 3 Komisji 

w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

 

Uchwała Nr 131/XXII/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012 została podjęta została 

podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 15. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy odczytał pozytywną opinię nr 3 Komisji 

w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 

Blachownia.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jacek Rogut poinformował, że Komisja opinią nr 30 nie rozstrzygnęła 
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o celowości podjęcia uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 

Blachownia.  

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków - Jerzy Zdunek odczytał projekt uchwały.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Edyta Mandryk apelowała do Radnych, aby odrzucili projekt uchwały, nie ograniczali 

swoich praw, nie zwężali pola swojego działania, nie ograniczali się do podpisywania listy obecności, 

ponieważ uważa, że proponowana uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

jest nie potrzebna. Wprowadza ograniczenia dotyczące dyskusji nad projektem budżetu. Zmiany 

powodują, że nie będzie możliwości przeprowadzenia merytorycznej dyskusji nad propozycjami 

budżetu z jej twórcą, czyli Panią Burmistrz przy wsparciu Przewodniczących Komisji oraz Radnych. 

Obawia się, że jest to próba zmarginalizowania pracy Rady. Jest możliwość składania wniosków, ale 

uważa, że są one niepoważnie traktowane do dzisiaj chyba żaden z wniosków nie został zrealizowany. 

Nikt z władz nie próbuje wyjaśnić, dlaczego. Uważa, że pozycja Radnych jest systematycznie 

ograniczana uważa, że zmiana uchwały jest nie potrzebna. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odniosła się do stanowiska Radnej Edyt Mandryk i stwierdziła, 

że jest krzywdzące. Zastanawia się, dlaczego Radna czuje się marginalizowana. Wiele wniosków 

radnych i mieszkańców zostało w budżetach przedstawionych. Nie zgadza się z tym, co przedstawiła 

Pani Radna Edyta Mandryk. 

Radna Edyta Mandryk zapytała, dlaczego punkt. 4 uchwały obecnie obowiązującej został 

wyrzucony? 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że nie został wpisany, ponieważ ustawa nie 

wymusza procedowania w takiej postaci. W posiedzeniach Komisji poświęconych budżetowi brały 

udział Burmistrz i Skarbnik.  

Stwierdził, że w Blachowni od pewnego czasu wprowadzono pojęcie sesji „roboczej”, która 

w systemie prawa nie funkcjonuje. Procedowanie odbywa się na komisjach i sesjach. 

Radna Edyta Mandryk stwierdziła, że zależy jej na możliwość spotykania się z Panią Burmistrz, 

w celu wspólnego zastanawiania się nad budżetem. W ciągu kadencji P. Burmistrz na Komisjach 

spotkała się z Radnymi tylko raz. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odniosła się do wypowiedzi i wyjaśniła, że w jej imieniu działają 

wszyscy pracownicy i biorąc udział w Komisjach prezentują stanowisko i propozycje Burmistrza. 

Radna Bożena Forma stwierdziła, że również chciałaby się często spotykać z Panią Burmistrz 

i dyskutować w tym temacie. Na Komisjach zdarzało się, że były rozbieżności pomiędzy 

stanowiskiem Kierownika, a tym, co mówiła Pani Burmistrz. 

Radny Marek Kułakowski stwierdził, że radnym zależy na tym żeby mieć możliwość porozmawiać 

z Panią Burmistrz na temat budżetu, ponieważ do tej pory nie mieli możliwości dyskusji. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że ustawa o samorządzie gminnym nie obliguje 

Burmistrza do udziału w sesji i komisji. Burmistrza reprezentuje przedstawiciel. 

 

Uchwała Nr 132/XXII/2012 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 

Blachownia została podjęta większością głosów w stosunku: 8 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się”, 

4 głosy „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 16. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych: 

 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie: 

 Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego odpowiedziała, 

że uchwała wraz z załącznikami została zamieszczona. 
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 Publikowania zarządzeń Burmistrza Blachowni na stronie BIP poinformowała, że zarządzenia 

będą systematycznie zamieszczane. 

 W sprawie umów na świadczenie usług przez firmy na obchodach 45 - lecia Blachowni 

odpowiedziała, że były podpisane umowy z firmami na najem ternu.  

Nieodpłatnymi atrakcjami dla dzieci na obchodach były „dmuchańce”, ściana wspinaczkowa, 

wioska indiańska, pływanie na Kanu, karuzele w godzinach od 13 
00

 do 17
 00

, wata cukrowa.  

W sprawie rozliczenia imprezy odpowiedzi udzielił Przewodniczący Komisji Budżetu 

w punkcie interpelacje. 

 Zniszczonego mostku nad stawem poinformowała, że została zrobiona dokumentacja mostku 

i zostanie przekazana celem wykonania remontu. 

 Znaku zakazu zatrzymywania w zatoczce przy kościele odpowiedziała, że wystąpimy 

do Starostwa Powiatowego w Częstochowie o rozważenie możliwości ustawienia znaku 

i ewentualne wykonanie. 

 Poprawienie ułożenia kostki brukowej na chodniku w pobliżu „Biedronki” oraz pozostałej 

części chodnika przy ul. Cmentarnej, o którą wnioskował Radny Krzysztof Imiołek 

wyjaśniała, że Firma wykonała naprawy bardzo niechlujnie. Firma przystąpi do naprawy po 

obu stronach chodnika.  

 Pliku z regulaminem i deklaracją uczestnictwa w konkursie „Najładniejszy Balkon i ogródek” 

poinformowała, że zostanie to sprawdzone i poprawione. 

 Ogłoszeń o sprzedaży mieszkań komunalnych po preferencyjnych cenach, odpowiedziała, że 

uchwała została zamieszczona na stronie internetowej Urzędu, była informacja 

w „wiadomościach z Ratusza”. 

 Pobrania materiałów promocyjnych naszej gminy przez radnych poinformowała, że 

materiałami promocyjnymi dysponuje Burmistrz jest to sfera władzy wykonawczej.  

 Nowych nawierzchni na drogach gminnych, ogranicza możliwość budowy przyłączy 

kanalizacji sanitarnej oraz prowadzenia innych prac w pasie drogi odpowiedziała, że 

nawierzchnię obejmuje gwarancja przez okres trzech lata. Przy wykonywaniu przyłączy 

mieszkańcy występują do Gminy o warunki techniczne, które w związku z gwarancją są 

odpowiednio obwarowane i w związku z tym bardziej kosztowna. Nawiązała do interpelacji 

Radnej Bożeny Forma w sprawie procedury wykonania przyłączeń do sieci kanalizacyjnej ulic 

Wspólnej i Bema i poinformowała, że do mieszkańców trafiło pismo informujące, że będzie 

remontowana droga. Takie pisma mają na celu informowanie mieszkańców, (którzy mają 

przygotowaną dokumentację) o możliwości wykonania przyłączy przed założeniem nowej 

nawierzchni. Prowadzone są z wykonawcami rozmowy przed przystąpieniem do remontu dróg 

o umożliwienie mieszkańcom wykonania przyłączy. 

 Zapadniętych kanałów sanitarnych przy ul. Cmentarnej odpowiedziała, że wykonawca został 

jeszcze raz wezwany do usunięcia usterek, ponieważ nie wykonała swojej pracy należycie. 

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

 Oznakowania poziomego ścieżki rowerowej przy ul. Sienkiewicza poinformowała, 

że zwrócimy się z tą interpelacją do Starostwa Powiatowego. 

 Wymiany wodociągu azbestowego w ul. Leśnej odpowiedziała, że przed wykonaniem 

inwestycji przeprowadzono rozmowy z Przedsiębiorstwem Wodociągów i uzyskaliśmy 

informacje, że wodociągów azbestowych w naszym powiecie jest bardzo dużo 

te wodociągi, które nie są uszkodzone nie zagrażają ani zdrowiu ani życiu mieszkańców. 

Przedsiębiorstwo Wodociągów wymienia wodociągi w przypadku występujących usterek. 

W ul. Leśnej nie występuje takie niebezpieczeństwo stąd też wodociąg nie jest przewidziany 

do wymiany. 

 

Radnemu Krzysztofowi Imiołkowi w sprawie: 

1. Naprawy chodnika przy ul. Cmentarnej odpowiedziała, że naprawa zostanie wykonana 

w przeciągu wakacji. 
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2. Wykonanie przejścia dla pieszych na wysokości bramy cmentarza poinformowała, że 

w przyszłości przy kompleksowym „malowaniu” dróg i oznakowaniu będzie to wzięte pod 

uwagę.  

3. Oczyszczenia studzienki i uzyskania przepustowości wód w kanale burzowym 

w ul. Sportowej w wyjaśniła, że chodnik nie został jeszcze odebrany i zlecono wykonanie 

oczyszczenia studzienki. 

4. Remontu i modernizacji chodników poinformowała, że interpelacje należy uznać, jako 

wniosek do przyszłorocznego budżetu.  

5. Opracowywania materiałów informacyjnych związanych z realizacją corocznych lub 

kadencyjnych zadań budżetowych, odpowiedziała, że obecnie nie mamy takiego obowiązku. 

Jest to zadanie bardzo pracochłonne, wymagające dodatkowych zadań a pracownicy Urzędu 

są mocno obłożeni. Budżety są zamieszczane na stronie BIP Urzędu są to informacje jawne 

można z nich korzystać, analizować.  

 

Radnej Bożenie Forma w sprawie: 

 Procedury wykonania przyłączeń do sieci kanalizacyjnej ulic Wspólnej i Bema 

poinformowała, że zainteresowany przyłączem do wodociągu lub kanalizacji muszą wykonać 

projekt i przyłącze a następnie mogą wystąpić o zwrot środków, jeżeli Gmina będzie takie 

środki posiadała. Na ten moment Gmina nie wykonuje zwrotów, dlatego że prawnie nie jest to 

uregulowane. W piśmie skierowanym, do mieszkańców chodziło o przypomnienie, że jest 

taka możliwość i wykonanie przyłącza przed nową nawierzchnią jest tańsze.  

Radna Bożena Forma stwierdziła, że informacja do mieszkańców była zbyt późno skierowane. 

Burmistrz Anetta Ujma odpowiedziała, że Gmina przekazuje informacje od mieszkańców 

wykonawcą w celu umożliwienia wykonania przyłącza prace są wówczas wstrzymywane, ale 

nie na tyle by przeszkodzić w oddaniu inwestycji w terminie. 

 Odpływu wód deszczowych na ulicy Bema sprawa przy wykonywaniu nawierzchni zostanie 

przekazana inspektorowi nadzoru. Przy wykonywaniu nawierzchni w ulicy Bema może będzie 

możliwość zamontowania dodatkowych studzienek. W sprawie wykonania dalszego ciągu 

kanalizacji deszczowej poinformowała, że w projekcie jest zakres do ul. Dworcowej. Na 

dalszą rozbudowę musi być wykonany projekt i przeznaczone środki finansowe. 

6. Remontu ul. Złotej poinformowała, że interpelacje należy uznać, jako wniosek do 

przyszłorocznego budżetu.  

7. Rozpowszechnienia informacji o jednym z najgroźniejszych gatunków roślin inwazyjnych – 

barszczu Sosnowskiego poinformowała, że zostały zamieszczone na stronie internetowej 

Urzędu informacje na ten temat. Informacje w celu upowszechnienia przekazane zostaną 

Sołtysem, Dyrektorom Szkół, wywieszone na tablicach ogłoszeń.  

8. Wykonania remontu łącznika przy ul. Wspólnej 5 odpowiedziała, że ten odcinek drogi nie 

został przewidziany do remontu. Będzie wykonany odcinek do Szkoły z chodnikiem po 

prawej stronie drogi, ponieważ został zakwalifikowany do remontu przez Komisję 

Wojewódzką. 

 

Radny Krzysztof Imiołek nawiązał do swojej interpelacji w sprawie remontów chodników w Osiedlu 

Komunalnym. Wnioskował o jej realizację w II półroczu, ponieważ wskazał środki na ten cel, które 

nie były uwzględnione w budżecie. Ma nadzieję, że środki ze sprzedaży mieszkań wystarcza na ten 

cel. Prosił, aby środki, które będą wpływały z Osiedla w Osiedlu pozostały. 

 

Ponadto prosił o opracowywania materiałów informacyjnych związanych z realizacją corocznych lub 

kadencyjnych zadań budżetowych. Uważa, że takie opracowanie jest bardzo potrzebne przyszłym 

pokoleniom. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poinformował, że do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął 

wniosek Edward Hucz Zakład Budownictwa Drogowego Wodno – Kanalizacyjnego i Transportu 
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Boronów w sprawie przeprowadzenia czynności kontrolnych przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Blachowni w sprawie wykonania przez Zakład na zlecenie Gminy Blachownia w 2009 

roku robót drogowych.  

Następnie przestawił opinię prawna Radcy Prawnego Agnieszki Glińskie w tej sprawie (opinia 

w załączeniu do protokołu), o którą wystąpił.  

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że w przedstawionej sprawie Gmina z budżetu może 

wypłacić środki jedynie na podstawie wyroku Sądu. Prace zostały wykonane. Jest możliwość zawarcia 

ugody przed sądowej. Gmina w tej sprawie powołała biegłego. Wyrok sądu jedynie obliguje Gminę do 

wypłacenia środków. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania po zapoznaniu z wnioskiem Pana Edwarda Hucza, z opinią 

prawną i wyjaśnieniami P. Burmistrz zaproponował  przyjęcie przez Radę Miejska w Blachowni 

stanowiska w tej sprawie. Zapoznał zebranych z projektem stanowiska i dodał, że z Rady Miejskiej 

zostało skierowane pismo do P. Edwarda Hucza informujące o sesji.  

Radny Marek Kułakowski zaproponował nie podejmować stanowiska w tej sprawie, ponieważ 

sformułowanie „po rozpatrzeniu” nie jest właściwe, ponieważ Rada została zapoznana z wnioskiem. 

Zapytał, dlaczego Rada ma podejmować stanowisko skoro Komisja Rewizyjna nie może zajmować się 

tą sprawą (jak wynika z opinii Radcy Prawnego)? 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że Rada Gminy decyduje o tym czy zleca czynność 

kontrolną do Komisji Rewizyjnej, czy też nie. Przewodniczący Rady nie może sam zdecydować 

o skierowaniu wniosku do Komisji. Dlatego zgodnie z statutem przygotowane jest stanowisko w tej 

sprawie.  

Radny Krzysztof Imiołek zaproponował dodanie do stanowiska podstawy prawnej, która określi, że 

nie są to kompetencje rady. Uważa, że podstawa prawna jest wymagana. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że do odpowiedzi na wniosek zostanie załączona 

opinia prawna, w której powołane są przepisy prawne. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska poinformowała, że zgodnie z § 51 statutu Komisja Rewizyjna 

wykonuje inne zadania kontrolne na zlecenie rady wskazanymi uchwałami lub stanowiskami rady i 

dlatego zostało przygotowane stanowisko. 

Radny Marek Kułakowski uważa, że skoro Rada nie ma kompetencji do zajmowania się tą sprawą to 

nie musi podejmować stanowiska a Przewodniczący powinien pisemnie o tym poinformować 

wnioskodawcę. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania zamknął dyskusję w tej sprawie i poddał pod głosowanie 

stanowisko po wprowadzeniu w treści stanowiska zmiany polegającą na zastąpieniu sformułowania 

„po rozpatrzeniu” słowami „po zapoznaniu”. 

 

Stanowisko Nr 9/XXII/2012 w sprawie wniosku Edwarda Hucz o przeprowadzenie czynności 

kontrolnych przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Blachowni zostało podjęte większością 

głosów w stosunku; 9 głosów „za”, 4 głosy  „wstrzymuję się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania odpowiedział na interpelację Radnej Edyty Mandryk (złożonej 

na poprzedniej sesji) w sprawie zorganizowania szkolenia dla Przewodniczących Komisji 

i poinformował, że przeprowadził rozmowę z Przewodniczącymi, którzy stwierdzili, że wszelkie 

procedury w pracach Komisji są dotrzymane i nie widzą potrzeby udziału w szkoleniach. Ponadto 

poinformował, że materiały na Komisje są dostarczane na trzy dni przed posiedzeniem Komisji 

i każdy radny ma prawo wglądu do materiałów. Wobec tego uważa, że każdy radny ma możliwość 

zapoznania się z dokumentami.  

W sprawie elektronicznego przekazywania zawiadomień o sesji wraz z projektami uchwał 

odpowiedział, że na dzień dzisiejszy dopuszcza się formę papierową. W przyszłości materiały będą 

wysyłane elektronicznie.  

 

Radna Bożena Forma prosiła o dotrzymywanie przez Przewodniczących terminów zawiadomień 

o posiedzeniach komisji i terminów zawiadomień o sesji, ponieważ zmiana terminu posiedzenia na 
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dwa dni przed komisją jest dużym utrudnieniem i uniemożliwia wzięcie udziału w posiedzeniu. 

Podobna sytuacja miała miejsce z terminem sesji. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że statut przewiduje termin siedmiodniowy 

zawiadomienia o terminie sesji jest to termin instrukcyjny. W ustawie o samorządzie gminnym jest 

zapis, który mówi, że Przewodniczący na wniosek Burmistrza lub co najmniej 1/4 ustawowego składu 

rady gminy obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 

wniosku, czyli termin siedmiodniowy jest terminem maksymalnym.  

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że zmiana terminu sesji nastąpiła z powodu pilnego 

wyjazdu P. Burmistrz. 

Ponadto poinformował, że w okresie wakacji będzie przerwa w pracach rady w przypadku pilnych 

spraw zostanie zwołana sesja nadzwyczajna. 

Ad pkt. 17. 

Radny Krzysztof Imiołek prosi o przekazanie kilku egzemplarzy książek dla mieszkańców, którzy 

często biorą udział w sesjach. 

Radny Marek Kułakowski poinformował, że z powodu obowiązków zawodowych nie mógł wziąć 

udziału w festynie „45-lecia Nadania Praw Miejskich”.  

Radna Bożena Forma prosiła o umożliwienie wyglądu do dokumentów Komisji Wojewódzkiej 

zatwierdzającej ulice do remontu.  

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że należy w tej sprawie wystąpić o udostepnienie 

informacji publicznej. 

Ad pkt. 18. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXII sesję Rady 

Miejskiej. 

Protokołowała         Przewodniczący  

Iwona Gawlik          Rady Miejskiej  
 

 

             Henryk Kania 
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